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Szám: 150-9/2009. 

J E G Y Z İ K Ö N Y V  

Készült: Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 2009. április 29-én 
16 óra 30 perckor kezdıdı rendes, nyílt ülésérıl. 

Az ülés helye: Kislıdi Hivatal tanácsterme (Kislıd, Hısök tere 1.) 

Jelen vannak: 

 Somogyi Anna polgármester 

 Adonyi Józsefné képviselı 

 Juhász Ervin képviselı 

 Kissné Krámli Gabriella képviselı 

 Kléri Gyula képviselı 

 Marosi Ödön képviselı 

 Üregi Éva képviselı 

Tanácskozási joggal jelen van: 

 dr. Szivák Péter körjegyzı 

Igazoltan távol maradt: 

 Dr. Lóderer Alajos képviselı 

 Magvas Antal képviselı  

 Széplábi Ferenc képviselı   

 

Somogyi Anna polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a Képviselı-testületet. Megállapítom, hogy a képviselı-testületi ülésen 
a 10 fı képviselıbıl 7 fı jelen van, az ülés határozatképes, így azt megnyitom. 
A napirenddel kapcsolatban van-e valakinek észrevétele, hozzászólása? A Körjegyzı Úr 
készített még egy elıterjesztést, amit most mindenkinek ki is osztunk. Az elıterjesztésben 
szereplı határozati javaslatot a költségvetési szervek jogállásáról szóló törvény által elıírt 
felülvizsgálati kötelezettségünk teljesítése érdekében kellene elfogadnunk. Amennyiben 
elfogadjátok a kiegészítési javaslatomat, és nincs más javaslatotok, szavazzunk a napirend 
elfogadásáról! 

Aki a kiegészített napirenddel egyetért, kérem, emelje fel a kezét! 

 



 2

 

Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül az ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
 
Napirend: 
 
 

1.) Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

2.) Az Önkormányzat 2008. évi zárszámadásának elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

3.) Az út és közmőépítési hozzájárulásról, valamint az útépítési és közmőfejlesztési 
érdekeltségi hozzájárulásról szóló rendelet elfogadása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 
 

4.) Az Önkormányzat közfeladat ellátásának szervezeti szempontból történı 
felülvizsgálata. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

5.) Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 

Napirendi pontok tárgyalása: 

1.Napirendi pont: 

Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

Somogyi Anna polgármester: 
Kettı darab lejárt határidejő határozatról tudok beszámolni. Az egyikben elfogadott 
közfoglalkoztatási tervet elküldtük a Magyar Államkincstárnak, ahol valószínőleg befogadták 
azt, hiánypótlás, vagy észrevétel a mai napig nem érkezett. A másik alapján a Raiffeisen bank 
Zrt.-vel meghosszabbítottuk a hitelkeret szerzıdésünket. A szerzıdés annyiban módosult, hogy 
mivel jelentısen megemelkedett a rendelkezésre állási díj, így az eddigi 8 millió forint helyett 
az idén csak 5 millió forint keretet kértünk az Önkormányzat számára. Megpróbálunk ennyibıl 
kijönni, amennyiben semmi rendkívüli esemény nem jön közbe, akkor ez sikerülni is fog. 
Kérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása. 

Amennyiben nincs hozzászólás, kérlek titeket, hogy fogadják el a határozati javaslatot. 

Aki elfogadja, kérem kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 7  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 
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Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 31/2009.   (IV.29.) 
számú határozata 

Kislıd község Önkormányzatának Képviselı-testülete elfogadja a 
Polgármester lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról szóló beszámolóját. 
 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: folyamatos 

 

2.Napirendi pont: 

Az Önkormányzat 2008. évi zárszámadásának elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
A zárszámadás szöveges és táblázatos része is szépen kidolgozva elıttetek áll, amennyiben van 
kérdésetek vele kapcsolatban, kérem azt jelezzétek. 

Kléri gyula képviselı: 
Az elıterjesztés elsı oldalán szerepel, hogy a háziorvosi ügyeleti szolgálatra 516 e Ft-ot 
fizetünk a Magyar Imre Kórháznak. Ebben ugye a mi háziorvosunk is részt vesz. A kérdésem 
az lenne, amirıl már egyszer emlékezetem szerint volt is szó, hogy az Doktor Úr ügyelet utáni 
pihenıideje alatt, hogyan van ellátva a háziorvosi szolgálat, és az esetleges helyettesítésekért 
mi mennyit fizetünk? 

Somogyi Anna polgármester: 
Ez két külön dolog. Mi az államtól kapjuk a központi háziorvosi ügyelet biztosítására ezt az 
516 e Ft-ot, amit tovább is utalunk az ajkai Kórháznak. A másik dolog a háziorvosi szolgálat 
folyamatos ellátásának biztosítása. A Doktor Úr, amikor ügyelet után a pihenıidejét tölti, az 
Emıkét szokta megkérni, hogy helyettesítse. Az Emıkének én ebben az évben még egy 
forintot sem fizettem ki ezért, nem tudom, hogy milyen megállapodás van közöttük, majd meg 
kell kérdezni az Alajost. Egyébként ez nem egy helyes gyakorlat. Más településeken a 
háziorvos ügyelet után napokon délután rendel, hogy a pihenıideje is meg legyen, és a 
szolgáltatás ellátása is folyamatos legyen. Ügyeletet ugye minden orvosnak vállalnia kell, de az 
tény, hogy az Alajos többet vállal, mint a minimálisan kötelezı. 

Juhász Ervin képviselı: 
Persze. Neki ez plusz bevétel. Amíg ezt nem az ajkai Kórház látta el, addig a teljes erre a célra 
adott normatívát ı kapta az Önkormányzattól. 

Somogyi Anna polgármester: 
A környezı településeken ráadásul mindenhol vállalkozók a háziorvosok, akik nem engedik 
meg maguknak, hogy másnap nem tesznek eleget kötelezettségüknek. Eddig ugye úgy ment, 
hogy papíron kirendelte Emıkét helyettesíteni, amiért mi fizettünk. Úgy emlékszem tavaly 
nyáron merült fel, hogy ne fizessünk duplán egy feladat ellátásáért. Szóltunk is a Doktor 
Úrnak, és azóta meg is szőntek ezek a helyettesítési számlák, de az ügyeletek utáni pihenıidık 
megtartása azóta is megmaradt. Újra beszélni fogok a Doktor Úrral, hogy rendezzük a 
helyzetet. 
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Kléri gyula képviselı: 
A fogorvosi ellátás vállalkozási szerzıdés alapján történik. Az lenne a kérdésem, hogy azzal 
kapcsolatban milyen költségei vannak az Önkormányzatnak. 

Somogyi Anna polgármester: 
A rendelı rezsiköltségét fizeti az Önkormányzat, minden más költséget a Doktor Úr fizet. 

Van még valakinek kérdése, vagy véleménye a napirendi ponttal kapcsolatban? 

Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom a kérdést. 

Aki egyetért az Önkormányzat 2008. évi zárszámadásának elıterjesztésben foglaltak szerinti 
elfogadásával, kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 
7/2009. (IV.30.) rendelete 

az Önkormányzat 2008. évi zárszámadásának elfogadásáról 

(a rendelet szövege a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 

 

3.Napirendi pont: 
 
Az út és közmőépítési hozzájárulásról, valamint az útépítési és közmőfejlesztési 
érdekeltségi hozzájárulásról szóló rendelet elfogadása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 

Somogyi Anna polgármester: 
Az elızı ülésen már megtárgyaltuk a közmőfejlesztési hozzájárulásról szóló rendelet alapvetı 
rendelkezéseinek tartalmára vonatkozó elképzeléseinket. Abban maradtunk, hogy erre az 
ülésre a konkrét költségek alapján tételesen elıterjesztjük az egyes hozzájárulások mértékét.  

dr. Szivák Péter körjegyzı 
Annyi változtatás történt az elızı ülésen elıterjesztett javaslaton, hogy a hozzájárulásokat két 
részre bontottam, külön melléklet fogja tartalmazni az új utcasoron lakók által fizetendı 
hozzájárulás mértékét, és külön a 2008. december 31. napja elıtt átadott közmőberuházásokhoz 
történı csatlakozáshoz szükséges hozzájárulás mértékét. A régen megvalósult beruházások 
esetén a lakosok által akkor befizetett önrész összegét vettem alapul, míg az új utcasor kapcsán 
a ténylegesen felmerülı költség 90%-a képezi a hozzájárulás mértékét. 
 
Juhász Ervin képviselı: 
A számuk magukért beszélnek. Szerintem, ha ezekhez hozzáadunk egy szokásos árú 
közmővesítetlen telek árát, akkor még mindig egy relatíve olcsó árat kapunk. 

Somogyi Anna polgármester: 
Annyit hozzátennék, hogy az úttal kapcsolatban van még egy 150 e Ft-os számla. Eddig az út a 
megvásárolt telekrészek darabjaiból állt, most ezt egységes úttá alakítottuk át, ami az elıbb 
említett összegbe került. Ezt még hozzá adhatjuk a hozzájárulás alapját képezı összeghez. 
 
dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Ez körülbelül plusz ezer forintot jelent majd folyóméterenként. 
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Somogyi Anna polgármester: 
Akkor ezt még adjuk hozzá az útépítési hozzájáruláshoz, és szerintem az általad kiszámolt 
összegeket a késıbbi munkák megkönnyítése érdekében kerekítsük lefelé száz forintra. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Rendben, akkor az összegeket módosítom. 

Somogyi Anna polgármester: 
A már közmőre történı rákötés fejében 400 e Ft-ot befizetı két ingatlantulajdonossal nem 
kellene újra megfizettetni ezeket a díjakat. Javaslom, hogy rájuk ne vonatkozzanak a rendelet 
szabályai. 

Marosi Ödön képviselı: 
Persze, ık már egyszer megfizették a hozzájárulást. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Akkor belefogalmazom, hogy rájuk nem terjed ki a rendelt hatálya, és akkor ık többet már 
nem fizetnek. Annyit még hozzá tennék, hogy szeretném belefoglalni a rendeletbe a 
hozzájárulás fizetésének idejét is. Az érdekeltségi hozzájárulásokat a megállapodásban 
meghatározott idıpontban kell majd kifizetniük az érintetteknek. Az útépítési hozzájárulást a 
beruházás befejezését követı 30 napon belül a közmőépítési hozzájárulást pedig a rákötési 
kérelem benyújtását követıen. 

Somogyi Anna polgármester: 
Rendben. Van még valakinek kérdése? 

Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal az elıterjesztésben szereplı út és közmőépítési hozzájárulásról, valamint az 
útépítési és közmőfejlesztési hozzájárulásról szóló rendeletet elhangzottak szerinti 
módosításokkal történı elfogadásával, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 
8/2009. (IV.30.) rendelete 

az útépítési és közmőépítési hozzájárulásról, valamint az útépítési és 
közmőfejlesztési érdekeltségi hozzájárulásról 

(a rendelet szövege a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 
 

4. Napirendi pont: 

Az Önkormányzat közfeladat ellátásának szervezeti szempontból történı felülvizsgálata. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Törvényben elıírt kötelezettségünknek teszünk eleget, ha elfogadjuk az elıterjesztésben 
szereplı határozati javaslatot. Véleményem szerint közfeladatok ellátása a jelenlegi szervezeti 
megoldások keretében jól mőködik, nem tartom indokoltnak módosításukat. Akár a 
feladatellátás színvonalára, akár a feladatok finanszírozására gondolok, jelenleg nem tudnék 
jobb verziót elképzelni ezek ellátására. Amennyiben valakinek van hozzáfőzni valója, kérem 
tegye azt meg. 

Amennyiben nincs szavazásra bocsátom a kérdést! 
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Aki egyetért azzal, hogy Kislıd község Önkormányzata közfeladatait a továbbiakban is 
jelenlegi szervezeti keretek között lássa el, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 32/2009.   (IV.29.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2008. évi CV. törvény 
44. § (4) bekezdésében foglaltak alapján felülvizsgálta az önkormányzati 
közfeladatok ellátásának módját, és kinyilvánítja, hogy. az általa jelenleg 
fenntartott költségvetési intézmények változatlan szervezeti formában történı 
mőködtetését 2009. július 1-jét követıen továbbra is indokoltnak tartja az 
alábbiak szerint: 

- Általános Mővelıdési Központ, Városlıd, 
- Herend Környéki Önkormányzatok Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat 
- Háziorvosi Szolgálat - Kislıd 
- Magyarpolány és Kislıd Községek Körjegyzısége 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2009. május 15. 

 

5. Napirendi pont: 

Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Mindenkinek fénymásoltam abból a tájékoztató levélbıl, amit az E-ON-tól kaptunk. Nagyon 
nagy a feszültségingadozás a Hivatal épületében, a szünetmentes tápegységek sorra mennek 
tönkre. Félnapos munkák mennek kárba az áramingadozás következtében. Vannak olyan 
programok, amelyek csak a mővelet végén engednek menteni, és ha közben van egy ilyen 
áramingadozások vannak, elszállhatnak bizonyos munkarészek, és lehet az egészet kezdeni 
elırıl. A Hivatalt le fogják kötni a jelenlegi Dózsa és Zrínyi utcai rendszerrıl, és ráteszik a 
faluközponti rendszerre, aminek következtében javulni fog a helyzet. A Zrínyi utcai trafót meg 
fogják erısíteni, de nem tudják miért állt elı ez a helyzet, mert ennek az állomásnak sokkal 
nagyobb terhelést is bírnia kellene. 
Aztán felmerült többekben, hogy a Bajcsy utcában csinálni kellene valamit, mert olyan 
sebességgel száguldoznak azon a szakaszon, hogy bármikor elgázolhatnak valakit. Az volt a 
kérés, hogy nem lehetne-e fekvırendırt elhelyezni az utca mindkét végében. Beszéltem ezzel 
kapcsolatban a Pék Attilával, aki 45 e Ft-ért vállalná egy ilyen fekvırendır elkészítést. 
Mindössze annyit kér tılünk, hogy az elkészített buckákat fessük le sárgára, mert valamilyen 
módon jelezni kell az autósok felé, hogy itt lassítaniuk kell. Megnézte az utcát, és szerinte is 
elég két ilyen fekvırendır elhelyezése, mert a kettı között már nem lesz elég távolság arra, 
hogy újra nagy sebességre gyorsuljanak az autósok. Még május hónapban meg is tudná 
csinálni ezeket, ha most megrendeljük. Tekintettel arra, hogy az "Út a munkához" programra 
tekintettel idén sok munkanélküli alkalmazása volt kilátásban, ehhez jelentıs összegben 
terveztünk anyagköltséget. Utak, hidak karbantartására 100 ezrekkel többet terveztünk be, mint 
amennyit szoktunk a korábbi években. A lehetıségek szőkítése miatt nem tudunk annyi embert 
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foglalkoztatni, mint amennyit terveztünk, így ebbe a keretbe belefér ez a 90 e Ft, ha úgy 
döntötök, hogy szükség van ezekre a fekvırendırökre. Mi a véleményetek? 

Kissné Krámli Gabriella képviselı: 
Legyen. Ha egy táblát kiteszünk, úgy se használ semmit. Csináljuk meg, ennyit megér. 

Marosi Ödön képviselı: 
Próbáljuk meg. Egyre több helyen találkozok ilyenekkel, hatékony módszernek tartom. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Akkor javaslom, hogy egészítsük ki a közúti közlekedés szabályairól szóló rendeletet is e 
döntésnek megfelelıen. 

Somogyi Anna polgármester: 
Persze, minden képen, de a fekvırendır beszerzését szeretném minél elıbb elkezdeni. 
Javaslom, hogy ha nincs más vélemény, döntsünk ama szándékunkról, hogy a Bajcsy-
Zsilinszky utcában két fekvırendır kerüljön elhelyezésre. 

Aki egyetért a javaslatommal, kérem emelje fel a kezét. 

A Képviselı-testület 7  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 33/2009. (IV.29.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a 
Bajcsy-Zsilinszky utcában a közlekedés biztonságosabbá tétele érdekében két 
sebességcsökkentı útküszöböt helyez el. 

A Képviselı-testület felhatalmazza a Polgármestert a sebességcsökkentı 
útküszöbök beépítéséhez szükséges intézkedések megtételére. 

A Képviselı-testület felkéri a Körjegyzıt, hogy a következı testületi ülésre 
készítse elı a helyi közutak forgalmi szabályairól szóló rendelet e döntés 
alapján történı módosítását. 
 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
             dr. Szivák Péter körjegyzı 
Határid ı: folyamatos 

Somogyi Anna polgármester: 
Aztán beszélnünk kellene még a Petıfi utcában lévı önkormányzati tulajdonban lévı ház 
hasznosításáról. Ezt ugye annak idején az új utcasor kialakítása kapcsán vettük meg. A rajta 
lévı épület állapota rendkívül rossz, a közmővek már ki vannak kötve belıle. Az lenne a 
kérdésem, hogy szerintetek fektessünk-e pénzt az épület felújításába, hogy utána lakóházként 
el, vagy bérlakásként ki tudjuk adni, vagy bontsuk le az épületet, és telekként értékesítsük az 
ingatlant? 

Marosi Ödön képviselı: 
Úgy tudom, hogy abból az épületbıl már ki van kötve az áram, és olyan rossz állapotban van, 
hogy oda jóérzéssel már senkit sem engednék beköltözni. Teljes felújítást igényelne az épület, 
de a hátsó rész alacsony belmagassága miatt, akkor sem lenne megfelelı. 
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Kléri Gyula képviselı: 
Így van. Nagyon alacsony a hátsó helység belmagassága, lakótérként szerintem az nem is 
hasznosítható. 

Somogyi Anna polgármester: 
Teljes felújításra biztosan nem lesz pénzünk a közeljövıben.  

Marosi Ödön képviselı: 
Úgy emlékszem, hogy annak idején sem önkormányzati lakásként vettük meg azt az épületet, 
csupán az új utcasor kialakítása miatt volt rá szükségünk. Az épület állaga az eltelt idı alatt 
csak rosszabb lett. Szerintem maradjunk az eredeti elképzelésünknél, és telekként értékesítsük 
az ingatlant. 

Somogyi Anna polgármester: 
Akkor viszont le kellene bontani az épületet, nagyon rossz állapotban van, ne várjuk meg az 
építési hatóság felszólítását. Van még valakinek hozzáfőzni valója? 

Amennyiben nincsen, szavazásra bocsátom a kérdést. 

Aki egyetért azzal, hogy az Önkormányzat tulajdonában álló Kislıd, Petıfi út 17. szám alatti 
ingatlanon álló épületet bontassuk le, és a területet telekként értékesítsük, kérem emelje fel a 
kezét! 

A Képviselı-testület 7  igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 34/2009.   (IV.29.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy az 
Önkormányzat tulajdonában álló Kislıd, Petıfi út 17. szám alatti (174 hrsz.-ú) 
ingatlanon álló épületet lebontatja, és a területet telekként értékesíti. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: folyamatos 

 

Somogyi Anna polgármester: 
Megköszönöm az ülésen való megjelenésüket, az ülést bezárom. 

Kislıd, 2009. április 30. 

 

 

 

 

 

 

    Somogyi Anna   dr. Szivák Péter 
 polgármester körjegyzı 


